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ERSÄTTARYTTRANDE 
 
Kommunstyrelsens sammanträde 2006-12-19 
§46 Mottagande av asylsökande ensamkommande flyktingbarn sam 
§47 Avtal med Migrationsverket avseende ensamkommande flyktingbarn till Villa 
Viktoria 
 
Om Vänsterpartiet haft rösträtt hade vi reserverat oss mot majoritetens beslut att inte överta 
ansvaret för Villa Viktoria och ställt oss bakom tilläggsyrkandet ”att avtal skrivs med Villa 
Viktoria” från den socialdemokratiska gruppen. Vi anser också att Tyresö kommun, precis 
som när Migrationsverket hade ansvaret för de ensamkommande barnen, skall ta emot ett 
tiotal ensamkommande flyktingbarn.   
 
Bakgrund 
Med anledning av att de boende på Villa Viktoria i slutet av oktober fick besked av Tyresö 
kommun att de skulle lämna boendet före den 15 december ställde Vänsterpartiet en 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande, Berit Assarsson. Interpellationen besvarades 
på kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 2006. I sitt svar säger 
kommunstyrelsens ordförande att hon är nöjd med de placeringar som gjorts av ungdomarna 
och att det för närvarande inte är aktuellt att teckna någon överenskommelse med 
Migrationsverket om fortsatt mottagande av ensamkommande barn på Villa Viktoria. 
 
Med anledning av interpellationssvaret och att kommunen fått ytterligare en förfrågan den 15 
december  från Migrationsverket att teckna en överenskommelse för mottagande av 
ensamkommande flyktingbarn, begärde den socialdemokratiska gruppen i kommunstyrelsen, 
med stöd av vänsterpartiet och miljöpartiet att frågan skulle tas upp och beslutas om på 
kommunstyrelsen den 19 december. Begäran ledde till att ärendet om mottagande av 
ensamkommande flyktingbarn och avtal med Migrationsverket kom upp som § 46 respektive 
§ 47.  
 
Majoriteten föreslog som beslut under § 46 att 1-2 ensamkommande flyktingbarn skall tas 
emot i Tyresö och som beslut under § 47 att Tyresö kommun inte skall teckna någon 
överenskommelse med Migrationsverket att överta driften av Villa Viktoria.  
 
Det slutgiltiga beslutet under § 46 blev att Tyresö kommen ska ta emot ett icke preciserat 
antal ensamkommande flyktingbarn i kommunen och under § 47 att Tyresö kommun inte ska 
teckna en överenskommelse om att ta över ansvaret för Villa Viktoria. Mot beslutet att inte ta 
över ansvaret för Villa Viktoria reserverade sig den socialdemokratiska gruppen. Om 
Vänsterpartiet haft rösträtt skulle vi också ha reserverat oss.  
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Vänsterpartiets uppfattning är att Tyresö kommun solidariskt ska ta sitt ansvar för de 
ensamkommande flyktingbarnen i enlighet med FN:s barnkonvention och portalparagrafen i 
utlänningslagstiftningen. Villa Viktoria har skötts exemplariskt och är utnämnt till Sveriges 
bästa boende för ensamkommande flyktingbarn. Ersättningen till kommunerna från staten 
överstiger vida kostnaderna för driften av Villa Viktoria. Även efter det att ett barn erhållit 
permanent uppehållstillstånd är ersättningen från staten generös.  
 
Moderaterna och deras stödpartier säger i sitt beslut att man är beredd att ta emot ett antal 
ensamkommande barn ”när det går att ordna ett boende”. Som ett argument för att inte överta 
driften av Villa Viktoria anför moderaterna och stödpartierna att fastigheten där Villa Viktoria 
är belägen inte är detaljplanelagd för gruppboende och att det därför inte är lämpligt att 
kommunen hyr fastigheten. Man anför att bygglov krävs för avvikelse från gällande 
detaljplan. Vänsterpartiet vill påpeka att Villa Viktoria har drivits som ett gruppboende sedan 
1995 då landstinget hade verksamhet och sedan årsskifte -98/-99 av Behandlingshemmet Villa 
Viktoria. Så ända sedan 1995 har Tyresö kommun accepterat ett icke detaljplanelagt 
gruppboende i kommunen. Detta är mycket anmärkningsvärt, allra helst som det anförs som 
ett argument mot ett övertagande av Villa Viktoria. Att kommunen ansvarar för verksamheten 
har ingen som helst betydelse om man ska göra avsteg från en detaljplan eller inte. Vad gäller 
förskolan Hästhagen finns t.ex. idag inte någon detaljplan, marken är dessutom s.k. parkmark 
vilket gör att man inte får bygga där. Ändå står där en förskola. Trots att det är flera år sedan 
förskolan byggdes har först nyligen getts uppdrag till tjänstemännen att återkomma med ett 
förslag till detaljplan. Att uppföra en förskola på parkmark är mer anmärkningsvärt än att ha 
ett flyktingmottagande på mark där det ska vara bostäder. För flyktingmottagandet används 
kvartersmark, dvs redan exploaterad mark. Ytterligare ett exempel då moderaterna och deras 
stödpartier gjort avkall på detaljplanen är alla 70 + 30 kvm hus på Brevikshalvön där 
detaljplanen föreskriver 50 + 30 kvm. Det hade dessutom gått alldeles utmärkt att ge ett 
tillfälligt tillstånd att fortsätta verksamheten vid Villa Viktoria under kommunal regi medan 
man undersöker detaljplanen. Moderaterna och stödpartierna menar också att det är helt OK 
att Villa Viktoria görs om till ett transitboende eftersom det då inte är kommunens ansvar att 
detaljplanen inte är planerar för ett gruppboende, vilket är ett häpnadsväckande argument.  
 
Moderaterna med stödpartier har under hela processen hävdat att politikerna inte har fått 
någon förfrågan från Migrationsverket att ta emot ensamkommande flyktingbarn och ta över 
ansvaret för Villa Viktoria. Dokumentation visar att detta är fel.  
1 februari i år hade Migrationsverket ett möte i kommunen där verket redogjorde för läget. 
3 mars i år skickade Migrationsverket en förfrågan till Tyresö Kommun. Förfrågan var ställd 
till kommunfullmäktiges dåvarande ordförande Hans Lindberg och vice ordförande Gerd 
Dufberg, båda (m).  
27 mars skickades ett protokollsutdrag från kommunstyrelsens möte den 21 mars där 
majoriteten beslutade att pröva frågan i positiv anda när den ekonomiska situationen var 
klarlagd till Migrationsverket.  
5 maj i år skickade Migrationsverket en ny förfrågan ställd till samma personer. 
Socialnämndens ordförande, Kerstin Malmberg (fp), erhöll en kopia av skrivelsen.  
10-11 maj inbjöds kommunerna av Migrationsverket för en diskussion kring propositionen 
kring övertagande och vad som gällde. Tyresö kommun representerades av en tjänsteman.  
Migrationsverket har därefter haft en muntlig dialog med tjänstemän vid kommunen om 
övertagandet av Villa Viktoria.  
15 december i år skickades en tredje förfrågan till Tyresö kommun angående mottagandet av 
ensamkommande flyktingbarn och kommunens övertagande av ansvaret.  
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Vänsterpartiet kan konstatera att de politiskt ansvariga i Tyresö kommun har skött hela frågan 
om de ensamkommande flyktingbarnen och övertagandet av ansvaret för Villa Viktoria på ett 
häpnadsväckande sätt. De ansvariga politikerna, dvs moderaterna med stödpartier, har haft 
över ett halvår på sig att förbereda frågan och pröva den i en positiv anda. Istället hävdar 
kommunstyrelsens ordförande i media att Migrationsverket aldrig återkom med någon ny 
förfrågan om Tyresö ville fortsätta att driva Villa Viktoria efter riksdagen fattat beslut om 
ersättningen till kommunerna. Bevisligen har kommunstyrelsens ordförande fel. 
 
För Vänsterpartiet 
 
Inger Gemicioglu 
Ersättare i Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 


